
Ministeren for videnskab, teknologi og udvikling

10. november 2009

Ministeriet for Videnskab 

Teknologi og Udvikling

Bredgade 43

1260 København K

Telefon 3392 9700

Telefax 3332 3501

E-post vtu@vtu.dk

Netsted www.vtu.dk

CVR-nr. 1680 5408

Sagsnr. 09-074194

Dok nr. 1110564

Side 1/1

  
Udvalget for Videnskab og Teknologi
Folketinget
Christiansborg
1240 København K

Hermed fremsendes svar på spørgsmål nr. 16 (Alm. del) stillet af Udvalget for 
Videnskab og Teknologi den 2. november 2009. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Thomas Jensen (S). 

Med venlig hilsen

Helge Sander

Udvalget for Videnskab og Teknologi 2009-10
UVT alm. del Svar på Spørgsmål 16
Offentligt
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Spørgsmål nr. 16 (Alm. del) stillet af Udvalget for Videnskab og Teknologi
den 2. november 2009 til ministeren for videnskab, teknologi og udvikling.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål 16

I forlængelse af UVT alm. del – svar på spm. 4-7, bedes ministeren oplyse, om 
ministeren vil tage sagen op med de ansvarlige selskaber for opsætning af mo-
bilmaster?

Svar

Som det fremgår af besvarelsen af spørgsmål 4 (Alm. del), har der siden beslut-
ningen om liberaliseringen af det danske telemarked været bred politisk enighed 
om, at udviklingen på telemarkedet primært skal være markedsdrevet. Der er i 
dag fire mobilselskaber, der har opbygget individuelle landsdækkende mobilnet 
til 2G- og 3G-mobiltelefoni. De fire selskaber opfylder i dag alle de forpligtelser 
vedrørende mobildækning, som er indeholdt i selskabernes mobiltilladelse.

Det er mobilselskaberne, der i lyset af de fastsatte dækningskrav og ud fra forret-
ningsmæssige vurderinger beslutter, hvordan og i hvilken takt udbygningen skal 
ske. Som nævnt i svar på spørgsmål 4 (Alm. del), sker der en fortsat udbygning 
af mobilnettene for at skabe bedre dækning og kapacitet for mobiltelefoni og mo-
bilt bredbånd.

Samtidig ønsker jeg at afvente Højhastighedskomitéens anbefalinger som forven-
tes afleveret inden udgangen af 2009. I lyset af disse anbefalinger vil jeg sammen 
med teleforligskredsen drøfte, om der er brug for yderligere initiativer på mobil-
dækningsområdet.


